
Milí farníci, přátelé, 

Prožili jsme Neděli Božího milosrdenství. Je to připomínka, že Bůh nezná mezí, které se týká odpuštění – je 

marnotratný v udělování odpuštění, nikdy ho neomrzí odpouštět nám lidem, stačí jen poprosit… 

V sobotu je sv. Marka. Je to den modliteb za požehnání pro naše pole, tedy za letošní úrodu. Jak moc 

potřebuje požehnání pro naše pole, aby se urodilo. Bez vody to nepůjde… Proto nezapomeňme s naléhavostí 

prosit o déšť. Jeden spolubratr v kněžské službě nechává farníky donést do kostela trochu zeminy třeba jen 

ze zahrádky nebo žehná motyčky a rýče…Proč ne? Našel jsem si v řeholi sv.Benedikta stať, kde je napsáno – 

na všechny předměty, které mnich používá třeba i na poli, má být pohlíženo jako na posvátné nádoby, které 

se používají ke mši sv. Nepřehnal to sv.Benedikt? Dnes jsou pro nás všechny nástroje běžnou záležitostí, ale 

v dřívější době měli velkou hodnotu. Bylo třeba se k nim chovat velmi zodpovědně. Ale i dnes můžeme 

všechny nástroje vnímat jako předměty, které nám pomáhají podrobit si zemi, abychom snáze dobývali ze 

země chléb….  

Vnímám tuto dobu jako dobu katarze – očištění, očista přírody, očista mezilidských vztahů, očista víry. Mnoha 

věřícím schází mše sv. Můj kmotřenec říká: „Začni se modlit a uvěříš. Ale dokud se nezačneš poctivě modlit 

každý den, je celý náboženský život docela náročný.“ 

Jeden ze spolubratrů objevil se svými farníky během pandemie tzv. rodinné bohoslužby (malý návod je na 

internetu), kde se čte Písmo sv., rodina si zazpívá a konají se přímluvné modlitby. Krásné svědectví domácí 

církve… Slyšel jsem někoho z lidí pronést tuto větu: „ Nevážili jsme si mše sv., mohli jsme chodit na mši sv. i 

ve všední den a teď nemůžeme ani v neděli…“ 

Něco se musí opravdu změnit. Způsob prožívání naší víry a bohoslužby je neudržitelný! Myslím, že je čas, 

abychom praktikovali živou víru a ne nějakou pochybnou, stydlivou a nebo jen takovou tradiční, neosobní, 

bezduchou a nebo dokonce někdy i smutnou… Nezpíváme v době velikonoční „Ježíš žije, on vstal z mrtvých?“ 

Tady je začátek víry! 

Vláda ČR uvolnila přísné zákazy shromažďování v kostelích. Je to teď odstupňované. Bohoslužeb se bude moci 

od 27. dubna účastnit nejvýše 15 osob, od 11. května by to mohlo být 30 osob a od 25. května maximálně 50 

osob, a to za dodržení hygienických pravidel či rozestupů platných kvůli šíření koronaviru. Úplný konec 

omezení by měl nastat od 8. června. V tuto chvíli jsou na tom farnosti s menším počtem věřících lépe, protože 

dříve se otevřou jejich kostely. V Měrovicích v neděli 17.5. a Křenovicích 24.5. V Kojetíně se poprvé v neděli 

uvidíme až 14.6. Přesto se zdá, že se ve všední den se v kostelích setkáme už za pár dní…Bohu díky. 

Děkuji všem za finanční podporu. Ptáte se mě na bankovní účet farnosti. Tady jsou pro jednotlivé farnosti: 
Kojetín  333 857 0389/0800  
Křenovice 333 860 3339/0800   
Měrovice n./H. 333 859 3329/0800  
 
Když využijete bankovního převodu, prosím napište do poznámky slovo DAR, ať nemusím s každým dárcem 

vyplňovat darovací smlouvu. 

s úctou, váš v Kristu  P.Pavel Ryšavý 

 


